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Luni, 6 februarie grupul de lucru pentru educație al UIA s-a reunit la sediul UIA din Paris 
pentru prima ședință în format fizic după pandemie. Temele discutate au fost: 

• Finalizarea modificărilor Cartei UNESCO-UIA pentru educația de arhitectură 
(UNESCO-UIA CHARTER FOR ARCHITECTURAL EDUCATION) care să includă 
provocările actuale ale profesiei; 

• Dezbatere pe marginea acordului de la Canberra și posibilitatea ca UIA să 
analizeze condițiile pentru resemnarea acestuia. UIA a luat parte la acest acord 
pentru o durată de 1 an; 

• Raport privind evaluările a 2 școli de arhitectură care au solicitat acreditarea UIA-
UNESCO;  

• Raport privind aplicațiile primite pentru premiile UIA privind programe educative 
inovative;  

• Discuții legate de participarea și prezenta grupului de lucru în cadrul Congresului 
UIA din acest an de la Copenhaga;  

• Revizuirea planului și strategiei de lucru a grupului pentru acest an.  
 

Partea de mai consistentă a întâlnirii a fost centrată în jurul dezbaterilor privind 
Carta educației de arhitectură. Acesta este un document cu valoarea de recomandare care 
însă stă la baza acreditărilor pe care UIA le conferă școlilor de arhitectură. Periodic, această 
cartă se actualizează în baza noilor provocări ale profesiei, pentru a impulsiona educația de 
arhitectură să vină în întâmpinarea nevoilor societății. Modificările nu schimbă radical 
structura sau spiritul acestei carte, ci clarifică noțiuni și completează idei. Punctele 
principale introduce și acceptate în această ședință se referă la nevoia ca pregătirea de 
arhitectură să țină cont de problemele sanitare și de mediu cu care societate se confruntă, 
dar și de a dezvolta abilități de a oferi răspunsuri rapide la situații critice (dezastre naturale, 
migrație, război etc.). 
 

Propunerile pentru premiile UIA pentru educație nu au fost multe ca număr, dar 
prezintă idei interesante și variate care vor fi jurizate și prezentate în cadrul Congresului din 
acest an. 
 

Validarea școlilor de arhitectură, care se face în parteneriat cu RIBA, a cunoscut 
provocări noi, una din școli fiind evaluată de la distanță (online). Există evident puncte slabe 
în acest sistem, ca de exemplu înțelegerea interacțiunii sociale din școală, dar raportul de 
validare a fost majoritar favorabil. 
 

Acordul de la Canberra are ca principal scop mobilitatea studenților între școli prin 
credite universitare. Dacă la nivel UE există și este încurajată această mobilitate, acordul de 
la Canberra are în vedere mobilitatea dincolo de UE. Acceptul UIA ar oferi acestui acord o 
valoare mai mare, astfel încât este de analizat care sunt condițiile în care se poate face. 

https://www.uia-architectes.org/en/commission/architecture-education/


 
Discuțiile din cadrul acestui grup de lucru au fost ulterior prezentate (în 8 februarie 

2023) în cadrul întâlnirii cu decanii facultăților de arhitectură, organizată la Casa Mincu. 
Aceștia și-au exprimat interesul pentru a cunoaște mai în detaliu sistemul de validare UIA-
UNESCO și de a ține legătura că grupul EDUCOM UIA. 
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